
Dagsorden for EAAA-Klimaråd  

 2023 29 marts. 12.00 til 13.30, AS.02 

Deltagere: Casper Fuglsang Agerbo (caag); Lars Villemoes (lv); Sanne Østergaard Nielsen (saon); Signe Dahl 

Iversen (siiv); Natasha Barbesgård Hay; Mikkel Ryberg Nikolajsen 

Afbud: Rebekka Arentoft (rara); Sie Woldum Tordrup (swt) 

Referent: Signe 

 

Dagsorden: 

Tid  Emne og indstilling 
12.00 
 

1. Opfølgning på referat og godkendelse af dagsorden. Jeg har ikke kunnet finde et 
referat – og det er lang tid siden vi har haft et møde - så jeg tænker vi starter 
mødet med at skabe et fælles afsæt for det videre arbejde/LV  

 
Dagsorden godkendes.  
 
Referatet er fundet på vores side på Studieupdate inden mødet. Vi gennemgår og 
samler op på referatet.   
 
Klimakompasset: RARA melder, at arbejdet er i gang. Vi vil gerne, at arbejdet med 
klimakompasset prioriteres – det er vigtigt for vores arbejde i rådet.  
 
Casper har denne uge skrevet på Update om Overshoot day. 
 
Til mødet i maj inviterer vi Torben fra Kantinen. Lars snakker med Torben om formål 
med deltagelsen – fx synlighed om økologi, lokale råvarer, 
bæredygtighed/klimaaftryk. Eller en klimauge, hvor man eksperimenterer med at 
nedsætte klimaaftrykket af maden. Mikkel fortæller, Torben også besøger 
Akademirådet ultimo april.  
 
Nyhedsbrev: Vi vil gerne, det skal drives af studerende. De skal aflønnes som 
studentermedhjælpere. Kanalen er Studieupdate. Studerende er velkomne til at dele 
nyhedsbrevet ud på andre kanaler, fx Facebook-grupper. Vi deler det også på Update 
til medarbejdere.  
Rekruttering af studerende: Mikkel spørger sit netværk og Casper udarbejder et 
stillingsopslag. 
    

13.30 2. Hvilke aktiviteter vil vi sætte i gang? Vi snakkede på sidste møde om følgende 
(ifølge mine noter): Klima uge i kantinen, klima bingo, cykel på arbejde, 
byttebørs, genbrugsloppemarked, klimavenlig ferie/LV 

 
Vi cykler til arbejde: Vi diskuterer, om vi skal tilmelde det officielle set up eller skabe 
noget lignende selv. I år vil vi opfordre til, at undervisere og studerende selv 
tilmelder hold (mod egenbetaling) på https://www.vcta.dk/. Vi opfordrer på 
Update/Studieupdate medio april (Casper er ansvarlig – Signe er sparring). Lars 
informerer Anne Storm om initiativet.  
 
Der skal udarbejdes en årsplan med aktiviteter – fx ud fra klimarelaterede datoer.    
 
Se desuden under punkt 1 ovenfor. 
 

https://www.vcta.dk/


13.05 3. Ny formand. Jeg har for travlt og har ikke tid til at prioritere arbejdet med 
klimarådet. Vi skal derfor have valgt en anden formand/LV 

 
Casper bliver formand.  
 
Lars snakker efter mødet med Anne Storm om, hvordan Klimarådet skal prioriteres 
fremadrettet. RARA og facility har travlt – så de forslag, vi evt. har til dem bliver pt. 
svære at komme i mål med. 
 
Vi aftaler, at Sanne må sende en suppleant til Klimarådet (fx Lotte eller Marie), hvis 
hun ikke kan deltage i mødet.  
 

13.15 4. Kommunikation fra mødet.  
 
Intet til dette punkt – se evt. andre punkter.  

 
13.20  5. Næste møder – punkter til kommende møder og tidspunkt for forårets møder.  

 
Mødet 23. maj 2023 kl. 12.00-13.30:  
Torben kommer på besøg.  
Opfølgning på mødet i marts.  
Årshjul – evt. forlænget møde med dem, der vil.  
 

14.25 6. Evt. 
 
Fra de studerende:  

- Hvad er status på at få fjeret papir-skraldespandene fra klasselokalerne – 
som er forvirrende i forhold til affaldssorteringen. 

- Der er ikke sortering i 4 fraktioner på nogle etager på Sønderhøj 7. Det er 
også generende for.  

- Der efterspørges mindre skarpt lys i klasselokalerne på Sønderhøj – 
studerende tænker, det evt. kan være energibesparende.   

- Lars snakker med RARA + SUOL om alle 3 ting. 
 
Oplæg udefra for studerende og medarbejdere. Vi lægger det ind som en del af 
årshjulet på næste møde. Det skal godkendes, at vi bruges penge på en god 
oplægsholder. 
 
Vi har en ide til en genbrugsdag i kantinen – evt. sammen med GROW, hvor mange i 
forvejen arbejder med bæredygtighed. Fx i september, når de nye studerende er 
mødt ind. Mikkel snakker med SOGR om det. 
 
Der er ved at blive valgt en ny studerende til Klimarådet via Studierådet på Jordbrug. 
Vi skal være opmærksomme på at få nye studerende ind i rådet inden de nuværende 
studerende stopper på deres uddannelse.    
 

14.30 Møde slut 
LV 


